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VERSLAG COLLECTIEF GEBRUIKERSOVERLEG 

Dinsdag 26 september 2023 

Onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende vergadering. 

 

Aanwezig  

Gebruikersraad: Adelaïde Bovijn, Angelica De Neve, Anne-Marie Deleu, Robert Michiels, 

Edward wyffels 

Cliëntenraad: Sandra Deleu (coach: Sabrine Roelandt) 

Directie: Luc Aelbrecht 

Verslag Claudia Rosseel 

Verontschuldigd Sabine Hollebosch, Christiane Vermeulen, Kim Monserez 

 

1.  Verwelkoming door algemeen directeur en voorzitter CGO 

 Ward wyffels 

 Een nieuw werkjaar is vandaag gestart, met een paar nieuwe gezichten. We hebben ook een 

primeur met voor het eerst een voorzitster voor de cliëntenraad, Sandra Deleu. De secretaris, 

Kim Monserez, is verontschuldigd (op kamp). Een aantal mensen die jarenlang meedraaiden 

zijn er vanaf dit jaar niet meer bij. 

 Het overzicht van de thema’s die in de periode 2019-2023 werden behandeld, is zeer 

interessant en werd als bijlage uitgedeeld. In 2022 werden bijna 90 agendapunten behandeld 

en van feedback voorzien. Vandaag staat de teller voor 2023 alweer op 60 agendapunten.  

De wisselwerking tussen de voorziening en de gebruikers is zeer werkzaam.  

Verbeterpunten zullen er altijd zijn, we kunnen nooit alle problemen oplossen. Zo wordt in de 

septemberverklaring van de Vlaamse Regering wel aangegeven dat prioriteitengroep 1 wordt 

weggewerkt, maar er kan niets beloofd worden voor prioriteitengroep 2 en 3.  

Maar laat ons niet wanhopen en de zaken positief en bij momenten met een vleugje humor 

bekijken. 

 

Luc Aelbrecht 

 Prioriteitengroep 1 is inderdaad grotendeels weggewerkt en krijgt ook sneller een budget. 

 Prioriteitengroep 2 is op korte termijn aangegroeid van 3.000 naar 6.000 cliënten, en de 

wachttijd voor toekenning van een budget in prioriteitengroep 2 en 3 is ook sterk 

toegenomen. Wat toch enigszins een verschuiving laat zien, o.a. door een gewijzigde 

regelgeving om de prioriteitengroep te bepalen. Men beschouwt een vraag nu sneller als 

minder dringend.  

mailto:info@ebergiste.broedersvanliefde.be
http://www.facebook.com/Ebergiste
http://www.ebergiste.be/


 

2/17 

Ward wyffels 

 De procedure hoogdringendheid zou wel versoepeld worden? 

 

Luc Aelbrecht 

 De beoordelingscriteria voor het aanvragen van een PVF via de noodprocedure zijn 

versoepeld. We komen hierop terug onder varia. 

 De volgorde van de te doorlopen modules wordt ook gewijzigd naar: A (objectivering van de 

handicap) - C (prioritering) - B (objectivering van de ondersteuningsnood). Module B wordt  

pas geactiveerd wanneer er binnen het jaar een budget wordt geactiveerd. Reden hiervoor:  

in de periode waarin men wacht op een budget, kan de zorgnood nog wijzigen.  

 

Ward Wyffels schuift nog enkele variapunten naar voren voor een volgende vergadering: 

 

1) Stand van zaken van het nieuw elektronisch cliëntendossier (ter vervanging van Orbis). 

2) De administratieve meerlast van het maken van woongroepafspraken op papier.  

Luc Aelbrecht:  

Er zijn al een aantal tablets in huis waarmee men tijd kan besparen en onmiddellijk nota’s 

maken in het elektronisch dossier. De medewerkers van Inclusief Wonen werken hier al mee. 

Vroeger moest alles eerst manueel genoteerd en vervolgens ingevoerd worden in het 

elektronisch dossier. Dit kan nu op het moment zelf geregistreerd worden. Luc deelt de 

bezorgdheid van Ward dat registraties van diverse gegevens tijd vragen. Er moet ook steeds 

meer geregistreerd worden. Ook medische handelingen, hoe eenvoudig ook, zullen binnenkort 

bv. telkens te registreren zijn.  

3) De inzet van logistieke medewerkers. Een mogelijkheid die in de media werd belicht.  

Ook bij Ebergiste is er iemand als logistieke assistent actief, die vooral ingezet wordt in de 

module zorgintensief. Is het opportuun om op bepaalde momenten - bv. rond het  

middaguur - werk uit handen te nemen van de begeleiding? 

Luc Aelbrecht:  

o We kunnen hierbij twee pistes volgen. Piste 1 = een logistiek assistent inschakelen (zoals  

bv. in Bosdreef werd gedaan) , Piste 2 = is het inschakelen van thuishulp. Ook i-mens heeft 

bijvoorbeeld een aanbod op dat vlak.  

o We zijn momenteel beide pistes aan het onderzoeken. Zo bekijken we of een proefproject 

via i-mens haalbaar is. De hulpverlening via i-mens is betalend (net zoals thuishulp in een 

thuissituatie). 

o Een paar drukke uren op de middag laten invullen door een logistiek medewerker is niet 

altijd eenvoudig. De minimumduur waarin we iemand kunnen tewerkstellen is namelijk 3 

uur. De medewerker gekoppeld aan Bosdreef ontlast ook andere groepen, bv. door 

rolstoeltransfers op zich te nemen. Dit wordt zeer positief beoordeeld en als meerwaarde 

ervaren door de medewerkers.  

o Veel hangt ook af van de beschikbare middelen en de prioriteiten die we maken. Uren  

die we toekennen aan een logistiek medewerker, zijn uren die niet naar begeleiding of 

schoonmaak gaan.  

o We komen hierop terug als de samenwerking met i-mens verder uitgewerkt wordt. 
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2.  Goedkeuring vorig verslag d.d. 20/06/2023 

 a) Verslag uittredend CGO wordt gelezen en goedgekeurd 
 

 Typo: Sabine Hollebosch i.p.v. Sabrine Hollebosch. 
 
 De nieuwe instellingsarts staat niet meer op de loonlijst, maar werkt via een sui generis 

contract, wat zowel voordelen heeft voor de voorziening als voor de arts (naar verloning toe). 
Voor de cliënten maakt dit geen verschil. 

 
 VIPA-inspectie: wordt nog verwacht voor Waterkant.  
 
 Inspectiebezoek FOD sociale zekerheid:  
o Luc Aelbrecht:  

▪ Vanaf 2024 zal de overheid nauwer toezien op het maximum van 170 dagen thuis 

verblijven als grens om te bepalen of een cliënt thuis of in de voorziening woont.  

▪ Cliënten die inclusief wonen of die in een studio wonen worden niet beschouwd als 

zijnde wonende in een voorziening. Voor hen geldt de 28% inhouding van de 

integratietegemoetkoming niet. 

▪ De regelgeving die men hierbij hanteert is nog gebaseerd op de regelgeving en de 

terminologie van vóór de invoering van het PVF.  

▪ Wie in een voorziening woont (minder dan 170 dagen thuis is), moet 28% van zijn 

integratietegemoetkoming afgeven, maar cliënten die meer dan 70 en minder dan 170 

dagen thuis zijn, krijgen hiervan een deel terug. Wie als thuis wonend beschouwd wordt 

(meer dan 170 dagen thuis is) behoudt 100% integratietegemoetkoming, maar dreigt 

wel een deel van zijn vervangingstegemoetkoming te verliezen. 

▪ De sector pleit al lang om de vermindering van de integratietegemoetkoming af te 

schaffen. Gesprekken hierrond zijn gaande.  

▪ Hierrond wordt een artikel voorzien in de volgende SAMEN.  

 

o Ward wyffels:  

▪ Domiciliëring in de voorziening is een mes dat aan 2 kanten snijdt: de familie / 

bewindvoerder verliest daarbij rechten die men wel heeft als iemand thuis 

gedomicilieerd is, bv. sociaal tarief. 

 

o Luc Aelbrecht:  

▪ In De Rank werden de voordelen voor de netwerken afgewogen tegenover de woon-  

en leefkost (WLK) en het inkomen van de bewoners. 1 cliënt is niet gedomicilieerd in  

De Rank, en betaalt daardoor ook een hogere WLK. 

▪ 170 dagen per jaar is vrij veel, maar toch bevinden een aantal van onze cliënten zich in 

deze situatie (niet volgens hun IDO, wel volgens de effectiviteit). Voor 1 cliënt die 

volgens de IDO nog meer dan 170 dagen thuis is maar in de praktijk al vaker aanwezig is 

bij Ebergiste, werd een heroverweging aangevraagd.  

▪ Mensen die boven de grens van 170 dagen zitten, zullen gecontacteerd worden.  
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▪ 170 dagen is een richtlijn. 172 dagen zou dus in principe geen probleem moeten zijn. 

▪ Dit wordt opgevolgd door de sociale dienst.  

 

 Kim en Sandra zullen voortaan aansluiten vanuit de cliëntenraad. 
 

b) Verslag installatievergadering nieuw CGO wordt gelezen en goedgekeurd 
 

 TO DO Claudia: bij het verslag van september een overzichtslijst van de nieuwe leden 
meegeven. 

 

3.  Goedkeuring en ondertekening huishoudelijk reglement CGO 

  Het reglement van inwendige orde wordt doorgegeven voor ondertekening door iedereen. 
 Er werden nog een paar foutjes gecorrigeerd door Veerle Neyt, en de namen van de nieuwe 

leden werden toegevoegd. Er werden geen inhoudelijke wijzigingen aangebracht.  
 De ondertekende versie van het huishoudelijk reglement wordt gepubliceerd op onze website. 
 

4.  In/uitgaande briefwisseling 

  IN:  

o Verslag collectief gebruikersoverleg van 20/06/2023 

 UIT:  

o Agenda collectief gebruikersoverleg van 26/09/2023 

 

5.  Rapportering vertegenwoordiger interne klachtencommissie (Angelica De Neve) 

  Er werden geen klachten ontvangen. 

 

6.  Nieuws uit de cliëntenraad 

  Opvolging en bekendmaking uitslag verkiezingsprocedure 
o Vrijdag ging de eerste de cliëntenraad door. 

o De verkiezing van een nieuwe voorzitter en secretaris nam veel tijd in beslag. 

o De oude secretaris, Pieter De Smet, had het zeer moeilijk met de wijzigingen,  

maar heeft Sandra en Kim intussen veel succes gewenst. Hij bekijkt nog welke taken hij 

verder kan opnemen in de cliëntenraad. 

o Kim Monserez is de nieuwe secretaris, Sandra Deleu is de nieuwe voorzitter van de 

cliëntenraad.  

 Luc Aelbrecht heeft Pieter persoonlijk bedankt voor zijn bijdrage in de afgelopen jaren.  
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7.  Nieuws uit de Raad van Bestuur (juni en september) 

 a) Jaarrekening 2022 

 

 Luc Aelbrecht 

o Vorig jaar was er een negatieve depositovergoeding, met zware impact op het resultaat. 

BVL heeft een defensieve beleggingsstrategie (De Maatschap neemt dit op), maar ook in 

defensieve producten zijn er soms risicovolle producten vervat. Dit zorgde ervoor dat we 

vorig jaar een aanzienlijke waardenvermindering moesten inboeken. Intussen is de situatie 

hersteld, maar dit had wel een zware impact op het resultaat. Van alle BVL 

welzijnsvoorzieningen behaalde Ebergiste evenwel het meest gunstige resultaat.  

o Daarnaast viel in het algemeen ook een dalende rentabiliteit en bedrijfsresultaat vast te 

stellen. Daarom heeft men ook beslist om de begroting tussentijds op te volgen.  

De niet-indexering van de werkingsmiddelen geeft binnen de sector een algemene 

achteruitgang van middelen. Vorig jaar werd voor het eerst een voorziening failliet 

verklaard, wat wel zorgwekkend is. Het VAPH is zich bewust van de situatie, maar dit is een 

politieke kwestie. De bevriezing van de middelen geldt ook voor andere sectoren (cultuur, 

…). We blijven er naar de overheid toe op inzetten om toekomstgericht meer 

werkingsmiddelen te voorzien voor onze sector.  

o Belangrijke aandachtspunten blijven de betaalbaarheid van de zorg, en de investeringen in 

het patrimonium. Het is belangrijk voor voorzieningen om toekomstgericht te kunnen 

investeren. We krijgen steeds meer richtlijnen rond infrastructuur. Er is ook een nieuw 

kader op komst dat door de zorginspectie zal worden gehanteerd en bijkomende druk zal 

leggen op voorzieningen om te vernieuwen. In de praktijk is daar veel geld voor nodig.  

 

 Ward wyffels las in de media dat bepaalde sectoren wel geïndexeerd zullen worden 

(geestelijke gezondheidszorg, jeugd, ...). Geldt dit ook voor onze sector? 

 

 Luc Aelbrecht heeft hier nog geen weet van. Maar als men niet indexeert, zullen we  

meer en meer kosten moeten doorrekenen aan de bewoners, wat voor een onhoudbare 

situatie zal zorgen. Dit zien we al in de rusthuizensector, waar netwerken al veel meer moeten 

betalen dan in onze sector.  

 

b) Project kwaliteit van leven 

 

 Luc Aelbrecht: Er is een traject opgestart om een meetinstrument te ontwikkelen voor de 

kwaliteit van leven. Hiervoor werkt men met een stuurgroep (wetenschappelijke adviesgroep), 

een projectgroep (met medewerkers uit de verschillende voorzieningen) en een 

gebruikersgroep (ook FOVIG neemt hieraan deel).  

 

 Ward wyffels: Er ging al een gebruikersgroep door vóór de zomervakantie, de volgende is in 

november gepland.  
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 Luc Aelbrecht:  

o Men wil tegen het late voorjaar van 2024 een dag organiseren om de verschillende 

partners in dit project nog eens samen te brengen.  

o Ook de overheid heeft de ambitie om op termijn een meetinstrument te ontwikkelen voor 

de kwaliteit van leven.  

o Binnen BVL werd er al gewerkt rond de kwaliteit van werken voor de medewerkers.  

Ook voor de cliënten is het belangrijk om een geobjectiveerd systeem te hebben inzake 

kwaliteit van leven, om te bepalen waar voorzieningen zich positioneren, waar er 

werkpunten zijn, waarin we uitblinken.  

 

 Sabrine Roelandt: Een beetje zoals de personal outcome scale?  

 

 Luc Aelbrecht: Neen, dit wordt eerder op voorzieningsniveau/organisatieniveau bekeken. 

Bijvoorbeeld: Hoeveel cliënten hebben een eigen kamer? Voor hoeveel cliënten zijn er 

fixatieafspraken die occasioneel/altijd toegepast worden? Als er vaak fixatie wordt toegepast, 

is dit misschien wel een werkpunt dat te bekijken valt. Men zou hierbij wel rekening houden 

met de doelgroepen.  

 

 Ward wyffels: We hebben een aantal punten voorgesteld, zoals het hebben van een eigen 

kamer, de betaalbaarheid van de zorg, zelfbeschikkingsrecht, digitalisering, … De keuze van 

eigen voeding werd hierin niet meegenomen.  

 

 Luc Aelbrecht: Wij zijn daar in vergelijking met andere voorzieningen vrij ruimdenkend in, 

voeding kan aangepast worden aan persoonlijke voorkeuren.  

 

 Luc Aelbrecht: We hebben wel gepleit voor een doelgroep-differentiatie in dit instrument:  

wat voor de ene doelgroep relevant is, is dat soms minder voor een andere.  

 

 Ward wyffels geeft aan dat Nancy Van Landegem en Toby De Blauwer ook deelnemen aan dit 

overleg.  

 

c) deconnectie: nieuwe regelgeving 

 

 Luc Aelbrecht:  

o Meer en meer medewerkers beschikken over een gsm en laptop waarmee ze 

geconnecteerd kunnen blijven met het werk. Vandaar de nieuwe regelgeving hierrond. 

o Er werd een charter ontwikkeld rond deconnectie, en een afsprakenkader. Het charter zal 

voor alle voorzieningen hetzelfde zijn, en wordt op sectorniveau afgesloten op Interzetel. 

Het afsprakenkader kan lokaal accentverschillen bevatten.  

o Deconnectie staat los van permanentieregelingen en het oproepen van medewerkers bij 

overmacht. Overmacht wordt in het arbeidsreglement gedekt door de regelgeving rond 

heirkracht. De regelgeving rond deconnectie is wel bedoeld voor medewerkers die kunnen 

thuiswerken, en daardoor mogelijk te veel uren bezig zijn met het werk, wat het risico op 

burn-outs en ziekte verhoogt.  
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o Langdurige afwezigheid neemt toe. Dit heeft niet altijd te maken met burn-out, maar ook 

met langdurige medische problematieken. Mensen met een burn-out blijken wel moeilijker 

opnieuw te activeren. Vandaar ook het belang van preventie, via deconnectie.  

 

d) Duurzaamheidscoördinator 

 

 Luc Aelbrecht:  

o Broeders van Liefde heeft ervoor gekozen om in zee te gaan met CIFAL Flanders om aan 

deze verplichting te voldoen. De referentiepersoon voor Ebergiste is Dirk Vander Linden 

(coördinator technische dienst), de verantwoordelijke voor Ebergiste is  Luc Aelbrecht.  

o In oktober gaat er een beleidsdag door rond duurzaamheid waaraan Luc Aelbrecht zal 

deelnemen.  

o Men hanteert 17 domeinen voor duurzaamheid. Luc bracht in de grote vakantie in kaart  

waarrond we al werkten, en waaraan we in de toekomst aandacht moeten besteden.  

 

e) Betaalbaarheid facturen 

 

o Binnen het element woonkost zijn de huur van lokalen, energie en kleine herstellingen 

vervat. We hebben er niet voor gekozen om die kost te delen door het aantal cliënten, 

maar om deze op basis van de specifieke kenmerken van de zorggroepen (bv veel 

herstellingen voor zorg intensief) te verdelen. We kiezen dus ook voor een sociaal principe 

waarbij de zwaarste schouders de grootste lasten te laten dragen.  

o Soms wordt het solidariteitsprincipe toegepast om facturen betaalbaar te houden.  

Zo betalen cliënten die 7/7 komen in verhouding iets minder per dag dan cliënten die 

minder dagen komen. Zo blijft de factuur betaalbaar voor iedereen.  

o Bepaalde investeringskosten moeten we sowieso maken en staan los van de aanwezigheid 

van cliënten, bv. de aankoop van een wasmachine. In deze gevallen wordt de kost over 

iedereen gedeeld, los van de aanwezigheid.  

o Door zo te werken, hebben we geen cliënten die hun factuur niet kunnen betalen,  

wat in andere voorzieningen wel voorkomt. 

 

f) Evaluatie werking bestuursorgaan  

 

 Luc Aelbrecht: Het bestuursorgaan evalueerde haar werking. Globaal gezien werd die positief 

beoordeeld. Wel wordt een voorstel uitgewerkt met thema’s die men jaarlijks op de agenda 

wil plaatsen, naast de thema’s van de begrotingen en de jaarrekening. Bv. digitale transitie, 

duurzaamheid, ontwikkelen van leiderschap, …  

 

g) SWOT-analyse voor de sector  

 

 Luc Aelbrecht: Vertrekkend van een SWOT-analyse voor de sector, werden een aantal punten 

voorgesteld om op te nemen in een verkiezingsmemorandum voor de sector welzijn en 

buitengewoon onderwijs. Om mee te nemen in de afspraken / programma’s die worden 
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opgesteld bij nieuwe regeringsvorming. De koepels proberen proactief te werken en 

voorstelnota’s uit te werken.  

 

h) HR 

 

 Luc Aelbrecht: 

o We stellen een versnelde uitstroom vast. Veel oudere medewerkers stromen binnen hier  

en 10 jaar uit en moeten vervangen worden.  

o Rond een aantal thema’s zoals dit, wil men meer centraal gaan werken. 

o Hiervoor werd een centrale HR-medewerker aangesteld.  

o Ook lokaal hebben we een nieuwe stafmedewerker HR aangesteld, namelijk Els Laureys,  

die zal werken rond instroom, doorstroom (van basismedewerker naar leidinggevende)  

en uitstroom (zorgen dat kennis niet verloren gaat) van medewerkers  

 

 Ward wyffels: Is dit ook de taak van Kyra Van Isterbeek?  

 

 Luc Aelbrecht:  

o Van iedereen die in een leidinggevende functie staat.  

o Sommige zaken, bv. de uitwerking van een kader rond gespreksvoering met medewerkers, 

werd voorbereid in werkgroepen waaraan de directie niet altijd zelf kan deelnemen 

(beschikt daarvoor over onvoldoende tijd). Els Laureys stuurt deze werkgroepen mee aan. 

o Zij zal de woco’s ook ontlasten door bij sollicitaties de eerste gesprekken met kandidaten  

op te nemen.  

o Rond VTO (vorming, training, opleiding) werken we met een nieuw programma,  

waarin heel wat gegevens in te voeren zijn. Els neemt een deel hiervan op. 

o Volgende week organiseren we een buffetweek, waarin medewerkers informatie  

kunnen delen met collega’s. De organisatie hiervan en het voorbereidende werk worden 

door Els opgenomen, in overleg met de directie.  

o Binnenkort gaat ook een intervisie door rond gemeenschappelijke thema’s met Cirkant.  

De voorbereiding hiervan wordt opgenomen door de HR-medewerkers van Ebergiste en 

Cirkant. 

 

8.  Nieuws uit de voorziening - Luc Aelbrecht 

 a) Jaarrekening 2023 (zie uitgedeelde bijlagen) 

 

 Luc Aelbrecht overloopt de grote lijnen van de resultatenrekening. 

o 70-rekeningen = som van de facturen die naar alle cliënten werden gestuurd: is gestegen. 

Een mogelijke verklaring hiervoor is dat we een aantal nieuwe cliënten hebben door 

nieuwbouwprojecten (De Rank, Ter Linde, Waterkant), en dat we begin dit jaar een 

indexering van de woon- en leefkosten hadden.  
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o Loonkost: is gestegen. Vorig jaar waren er 5 loonindexaties. Dit is de hoofdreden voor de 

stijging die we zien.  

o 74-rekeningen = recuperatierekeningen. Dit betreft kosten waarin Ebergiste als 

tussenpersoon fungeert: Ebergiste betaalt hiervoor de rekening en factureert dan door aan 

de cliënten (bv. kledij, voor wie hiervoor kiest). Dit betreft ook recuperaties bij 

medewerkers (bv. maaltijden) en recuperaties bij derden (bv. maaltijden die we aan 

externen leveren). Zowel de opbrengsten als de kosten zijn hier gestegen. 

o 60/64-rekeningen = kosten voor handelsgoederen, voeding, toilet en verzorging, 

educatieve activiteiten (uitstappen), psychosociale noden, … Ook deze kosten zijn 

toegenomen. Educatieve activiteiten stonden tijdens COVID op laag pitje, maar zijn stilaan 

terug opgestart, wat opnieuw kosten geeft. Er zijn ook wijzigingen in de voorraad. We zijn 

nu verplicht om een strategische voorraad van materialen aan te leggen in het kader van  

de mogelijke uitbraak van een nieuwe pandemie. Dit geeft een toegenomen stock.  

o 61-rekeningen: huur gebouwen (is relatief laag), onderhoud en herstellingen, energie + 

brandstof + water. Kantoorkosten, verplaatsingen, uitbesteed vervoer zitten hier ook in.  

Op het vlak van energie zagen we vorig jaar nog een daling. Het effect van de stijging van de 

energieprijzen is voor ons pas vanaf dit jaar voelbaar. De prijzen worden nl. op voorhand 

vastgeklikt, 8 keer per jaar, en de prijsstijgingen beginnen nu pas door te wegen. Dit 

gebeurt via aankoopcentrale DOKO, die hiervoor met een externe partner werkt. Wij zitten 

vast aan 1 leverancier. Het globaal volume wordt in de markt geplaatst (voor alle 

voorzieningen en scholen samen) en wordt voor een periode van 4 à 5 jaar gegund aan de 

leverancier die de grootste kortingen geeft.  

o 62-rekeningen: directe en indirecte loonkosten (bv. kosten voor sociaal secretariaat,  

woon-werkverkeer, arbeidsongevallenverzekering, …). Dit is de grootste kostenpost. 

o 63-rekeningen: afschrijvingen en waardeverminderingen. Investeringsgoederen zoals 

bouwprojecten worden afgeschreven over 31 jaar. Andere zaken worden op kortere 

termijn afgeschreven. Alle investeringen worden a rato van de afschrijvingsperiode 

opgenomen in de begroting. 

 

 Besluit:  

We sluiten 2022 af met een positief bedrijfsresultaat van net geen 1.500.000 euro,  

wat vergelijkbaar is met het jaar daarvoor. 

 

o De recurrente financiële opbrengsten en kosten moeten hier nog bijgeteld / van 

afgetrokken worden. Noot: de depositovergoeding was voor 2022 negatief onder invloed 

van de oorlog in Oekraïne, en moest als waardenvermindering worden ingeboekt.  

Verwacht wordt dat dit zich herstelt in 2023. 

o Ook de niet-recurrente opbrengsten en kosten (eenmalige kosten, bv. schadegeval 

verzekering) moeten hier nog in verrekend worden. 

 

 Besluit: 

Ebergiste sluit het boekjaar af met een batig saldo van 1.018.549 euro. 

Wie nog vragen heeft hierbij, kan dit terug op de agenda plaatsen.  
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b) Infosessies SEO, rouw en verlies, vroegtijdige zorgplanning 

 

 Luc Aelbrecht: 

o Deze sessies werden ook opengesteld voor netwerken, en we kregen hier veel reactie op, 

zelfs in die mate dat er een wachtlijst werd opgesteld en we deze sessies nog eens zullen 

moeten herhalen.  

o Op het einde van de vorming wordt een evaluatieformulier voorzien waarmee men 

feedback kan geven. Ook op het volgend CGO mag hierop feedback gegeven worden.  

 

 Reacties vanuit het CGO: 

o Dit zijn interessante thema’s.  

o De formule met gecombineerde groepen (netwerken + begeleiders) kan interessant en 

verrijkend zijn door de onderlinge wisselwerking. 

 

c) Nieuwe algemeen directeur 

 

 Luc Aelbrecht werd officieel aangesteld als algemeen directeur van Ebergiste omdat  

An Schoors afstand deed van haar functie. An loopt momenteel een loopbaan-

heroriënteringstraject, omdat zij het niet mogelijk zag om haar functie op korte termijn terug 

over te nemen. Zij stelt het op zich goed, maar de behandeling die zij volgt moet nog even 

aangehouden blijven. Die slaat goed aan, maar heeft wel bijwerkingen, o.a. op het 

stressniveau dat zij aankan, wat een directiefunctie moeilijk maakt. Ook een staffunctie zag  

zij niet op korte termijn op te nemen. An blijft momenteel voltijds in ziekteverlof op onze 

loonlijst staan, en zal via een loopbaanbegeleidingstraject nagaan wat wel haalbaar is voor 

haar. De toekomst zal uitwijzen hoe dit verder loopt. 

 Er loopt momenteel dus ook een vacature voor administratief-logistiek directeur.  

 De Raad van Bestuur heeft ervoor gekozen om de drie directiefuncties op korte termijn 

opnieuw in te vullen, om de bedrijfscontinuïteit te garanderen.  

 Noot: er is in Ebergiste 1 functieomschrijving voor het volledige directieteam, de invulling van 

elke directiefunctie kan dus deels zelf ingevuld worden. 

 

d) Bouwtechnisch verslag VIPA Ter Linde 

 

 Er moesten nog enkele branddeuren en een bijkomend zonnescherm worden geplaatst 

(zonnescherm bleek vereist ondanks het feit dat er reeds zonwerende beglazing werd 

voorzien). Ook moest een berging opnieuw tot gespreksruimte worden omgevormd 

(gespreksruimte is nl. een verplichte ruimte).  

 Dit werd inmiddels opgevolgd en doorgegeven aan het VIPA. 
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9.  Nieuwe model-IDO - in bijlage: twee versies (nieuwe template) 

  Vanuit het VAPH werd ons een nieuwe model-IDO bezorgd (zowel voor PVF als RTH).  

Deze werden juridisch afgetoetst en door Wablieft op begrijpbaarheid getoetst.  

Deze model-IDO ‘s werden naast onze eigen IDO ‘s gelegd. 

Op basis daarvan werd intern een nieuwe template opgemaakt die ook geïntegreerd kan 

worden in toekomstige software. Twee versies hiervan worden uitgedeeld. De tekst is 

hetzelfde, alleen de lay-out verschilt: met en zonder kantlijn. De kantlijn is een poging om  

het document nog leesbaarder te maken.  

 

 Het gaat om de basistekst van het VAPH, aangevuld met onze specifieke punten.  

o Bv. fix (aantal dagen ligt vast en als men hierboven gaat, betaalt men dit bij) of flex (kost in 

verhouding iets meer punten dan een fix maar geeft meer flexibiliteit, men mag 5% meer 

komen dan voorzien, en kan ook op andere dagen komen dan voorzien). Dit aanbod kwam 

er op vraag van netwerken naar meer flexibiliteit.  

o Bv. onze regeling bij niet-vrijwillig gekozen langdurige afwezigheid (door bv. een ziekenhuis- 

of ODB-opname), waarbij na 1 maand de maandforfaits van de WLK gehalveerd worden. 

Hiermee willen we rekening houden met het feit dat men dan extra kosten heeft.  

o Ook de alternatieve zorg / ondersteuning die we dan bieden, wordt beschreven en wat er 

gebeurt met de niet-geboden zorg. Ook daar is er een onderscheid tussen  fix en flex. We 

proberen altijd een alternatieve vorm van ondersteuning aan te bieden. Punten die 

normaal collectief ingezet worden, worden dan meer individueel ingezet. 

o Bij een nieuwe cliënt kan men starten met een beperkt handelingsplan dat gebaseerd mag 

zijn op het ondersteuningsplan, waarna men 6 maanden de tijd krijgt om dit verder te 

ontwikkelen. Dan moet er een eerste evaluatie van het handelingsplan plaatsvinden, en 

vervolgens opnieuw om de 3 jaar. Momenteel zijn we dit aan het herwerken. Vaak worden 

er nl. ook tussentijds met de netwerken afspraken gemaakt rond deelaspecten van het 

handelingsplan. We willen dit ook tussentijds registreren. De ortho’s werken dit momenteel 

uit. Elke aanpassing moet besproken worden met het netwerk. Een voorstel tot aanpassing 

kan van beide partijen komen, zowel van de voorziening als van het netwerk uit.  

 

 Noot: de regelgeving rond facturatie is gewijzigd (is ook in de media geweest) en de IDO werd 

hieraan aangepast. 

o Bij een eerste herinnering mogen er geen kosten meer aangerekend worden. Dit deden wij 

al niet. De tarieven voor volgende aanmaningen werden aangepast aan de gewijzigde 

wetgeving. De administratieve kost voor een tweede herinnering is verlaagd t.o.v. vroeger.  

o Er mogen eventueel ook nalatigheidsinteresten aangerekend worden, maar dit hebben we 

nooit gedaan. We werken niet samen met een incassobureau, soms wel met een 

advocatenkantoor voor advies inzake briefwisseling. Normaal gaan we in gesprek met het 

netwerk om een afbetalingsplan op te stellen. Normaal kennen cliënten ook geen 

betalingsproblemen. Enkel in geval van misbruik, bv. bij een bewindvoerder die misbruik 

maakt en niet betaalt nemen we extra stappen. Men zou van overheidswege een nieuwe 

regelgeving ontwikkelen om dit te vermijden. Het tarief van 3% (van het inkomen van de 

cliënt), zou verdwijnen, en vervangen worden door een basisvergoeding van 1000 euro per 
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jaar. We stellen vast dat veel bewindvoerders inspanningen doen en hun rol opnemen, 

maar er zijn grote verschillen. Herinneringen gaan vaak naar (telkens dezelfde) 

(professionele) bewindvoerders. Het risico op onbetaalde facturen blijkt ook groter voor 

kortverblijven en de ODB-werking (wegens vluchtiger contact). Dit speelt minder voor 

cliënten die we dagdagelijks begeleiden. Facturen verjaren na verloop van tijd, tenzij er een 

schulderkentenis op papier werd gezet. Meestal gaat het hier niet om het niet kunnen 

betalen van de factuur, maar om een misbruiksituatie die voor problemen zorgt.  

o De regelgeving is ook gewijzigd voor wanneer de  cliënt te veel betaald heeft en de 

voorziening niet terugstort.  

o De Juridische Dienst gaf aan wat er moest worden aangepast in de IDO.  

o De nieuwe regelgeving zal ook op de keerzijde van de facturen worden opgenomen,  

en gaat in voege vanaf de volgende facturatie.  

 

 De versie met trefwoorden in de marges verhoogt de snelheid waarmee men iets kan 

opzoeken.  

 

 De bijlagen (collectieve rechten en plichten, tarievenkaarten, schema …) van de IDO werden 

inhoudelijk niet gewijzigd.  

o Niet alle bijlagen werden toegevoegd aan de uitgedeelde documenten.  

o Bijlage 3: woon- en leefkosten / tarievenkaart: De tarievenkaarten worden jaarlijks 

aangepast. De manier waarop dit gebeurt, wordt in de IDO beschreven (we kunnen de 

tarieven indexeren, maar ook de evolutie van de reële kosten volgen). De aangepaste 

tarievenkaarten worden telkens met de eerste factuur van het jaar aan de netwerken 

bezorgd. 

o Bijlage 5: handicapspecifieke modules: De handicapspecifieke modules zijn terug te vinden 

op de website via de volgende link: Ondersteuningsmodules – Ebergiste 

o Bijlage 2 - collectieve rechten en plichten: dit document wordt op de website geplaatst  

na aanpassing van de lay-out aan de nieuwe huisstijl.  

TO DO Claudia: link nasturen zodra dit document op de website terug te vinden is.   

 

 Er wordt gevraagd dat de leden van het CGO beide IDO-versies doornemen, de tekst 

vergelijken met de eigen IDO (die wel al wat gedateerd kan zijn), en feedback geven tegen  

de volgende vergadering.  

 

 Ward wyffels: Zijn de IDO en de bijlagen begrijpbaar voor alle netwerken? Wordt hier 

toelichting bij gegeven? 

 

 Luc Aelbrecht: 

o De IDO wordt doorgenomen tijdens een eerste formeel gesprek, de tarieven op de 

tarievenkaarten wisselen volgens de ondersteuningsmodule.  

o Nieuwe dossiers komen eerst terecht bij Karolien Viville. De ortho’s toetsen vervolgens 

onderling af en kijken of iemand in aanmerking komt voor een open plaats. Indien ja,  

gaat de sociale dienst het gesprek aan met het netwerk, soms in combinatie met de cost 

controller, Sybille Van Maris. Het grote verschil met vroeger is dat een dossier nu eerst 

https://www.ebergiste.be/ik-zoek-zorg/aanbod/ondersteuningsmodules/
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administratief-financieel wordt getoetst (is een persoon erkend als PMH, heeft hij een 

budget ter beschikking) en dan pas agogisch, dan volgt de administratieve toetsing 

(bespreking IDO).  

o We durven wel mensen opnemen die nog niet over een PVF beschikken, bv. als we zien dat 

iemand vrij hoog functioneert en de ondersteuningsnood beperkt is, in een collectief huis. 

Maar in Borgwal is dit niet aan de orde. We hebben de punten ook nodig voor het 

personeel. In de Inclusieve Werking kan dit uitzonderlijk wel. In een collectief huis is de 

begeleiding toch vaak beperkt op dagbasis aanwezig.  

 

 Ward wyffels: Worden er soms punten uitgewisseld als bewoners extramuraal aan 

vrijwilligerswerk doen of een culturele activiteit hebben?  

 

 Luc Aelbrecht: Dit doen we niet voor vrijetijdsbesteding, wel voor gedeelde zorg, bv. als een 

cliënt bij een andere voorziening gaat werken, of eens gaat logeren voor een langere periode 

in een andere voorziening, bij een vriend/vriendin, of bij kortverblijf. Veel punten zijn dat 

meestal niet.  

 

 Ward wyffels: De tarievenkaart blijft een belangrijk instrument. Ze wordt door hem bv. 

gebruikt om de factuur uit te leggen aan de partner. Maar dit is niet evident want vrij complex.  

 

 Luc Aelbrecht: We hebben nochtans in de loop der jaren de leesbaarheid van de tarievenkaart 

groter gemaakt door het bundelen van prijselementen. De regelgeving evolueert ook constant, 

en de financiering wordt ook aangepast. Momenteel denkt de overheid eraan om 2 

problemen uit het verleden op korte termijn op te lossen. Enerzijds betreft dit de 

problematiek van bijdrage A: dit is een bedrag dat wij jaarlijks terugstorten aan het VAPH,  

en dat vroeger door de cliënten betaald werd voor personeelskosten. Dit is voor ons een groot 

bedrag, voor andere voorzieningen minder. Naarmate cliënten uitstromen daalt dit bedrag. 

Een ander probleem uit het verleden zijn de bijzondere kosten/premies voor nachtwerk, 

avondprestaties, prestaties op zaterdag, zondag en feestdagen. Elke voorziening beschikt over 

een historisch urenpakket. Ons urenpakket is altijd ruim genoeg gebleven om de extra 

prestaties aan medewerkers te betalen, maar nieuwe, opstartende voorzieningen moeten dit 

doorrekenen aan hun cliënten of betalen via hun werkingsmiddelen.  

Men wil dit nog dit jaar oplossen maar binnen gesloten budget, waardoor elke voorziening 

uiteindelijk een deel van de extra prestaties zelf zal moeten bekostigen uit de 

werkingsmiddelen (die niet-geïndexeerd worden), of door dit door te rekenen aan de cliënten.   

 

10.  Varia 

 a) Nieuw handelingsplan 

 

 De ortho’s zijn de procedure aan het herwerken.  

 Het nieuwe handelingsplan wordt in detail op het CGO gebracht zodra het klaar is. 
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b) Participatiedag: 26 oktober 

 

 Om te bepalen welke thema’s (organisatiegericht, personeelsgericht en cliëntgericht) in het 

nieuw algemeen beleidsplan worden opgenomen, wordt o.a. op 26 oktober een 

participatiedag georganiseerd.  

 Ward en Sabine namen hier in het verleden al aan deel.  

 Een nieuwe werkgroep werd samengesteld hiervoor.  

 

c) Aanpassing kledij - toestemming 

 

 Luc Aelbrecht: 

o Bij het afsluiten van een nieuwe IDO, kan het netwerk ervoor kiezen om de voorziening 

wel/geen kledij te laten aankopen. Indien men wenst dat de voorziening kledij aankoopt, 

wordt een basisbudget vastgelegd gaande van 200 euro tot … (onbeperkt). Werken met een 

basisbudget geeft ons wat speelruimte om niet voor elke individuele aankoop toestemming 

te moeten vragen. Dit moet pas telkens opnieuw gebeuren als men boven het basisbudget 

gaat. Dit doen we om aankopen werkbaar te houden.  

o Het basisbedrag wordt vaak gebruikt bij cliënten met een professionele bewindvoerder. 

Telkens toestemming vragen duurt dan soms lang.  

o Elke bewoner heeft een individuele fiche waarin de afspraak met het netwerk is 

opgenomen. Bij elke aankoop wordt de fiche bijgewerkt, en zodra men aan de grens komt 

van wat afgesproken werd, wordt een afspraak gemaakt met het netwerk. 

o Als basisbedrag werd tot nu toe 400 euro aangeraden. Maar aangezien alles duurder wordt, 

zou men voortaan graag naar 600 euro gaan. Aankopen gebeuren namelijk vaak 

gegroepeerd, bedragen het ene jaar soms wat meer dan het andere, en in totaal soms 

meer dan 400 euro. Voor nieuwe IDO’s zouden we voortaan 600 euro op jaarbasis willen 

voorstellen, voor bestaande IDO’s zouden we de netwerken willen contacteren via een brief 

waarin we aangeven dat we naar 600 euro gaan, en vragen om ons te contacteren indien 

men dit niet wenst.  Men heeft hierin sowieso een vrije keuze.  

 

 Vraag vanuit het CGO: Als de voorziening aankoopt voor cliënt, let men dan ook op de prijs?  

 

 Luc Aelbrecht: Men kiest vaak voor grote kledingketens zoals C&A, rekening houdend met 

prijs/kwaliteit, en men koopt ook zoveel als mogelijk in de solden.  

M.b.t. het aankoopbeleid kan in algemene termen gezegd worden dat vóór een bestelling 

wordt geplaatst en betaald, er door de administratie wordt gecheckt of er voor dezelfde items 

geen goedkopere alternatieven zijn.  

 

d) Richtlijnen prioritering bij PVB versoepeld 

 

 Men zal voortaan ook rekening houden met de volgende situaties: 

1) Als de draagkracht van de bejaarde mantelzorger vanaf 70 jaar, die kampt met 

gezondheidsproblemen, wordt overschreden. Dit was vroeger geen criterium, tenzij de 
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mantelzorger opgenomen werd in het ziekenhuis, en men noodsituatie kon inroepen. 

Zodra het netwerk in een situatie terechtkomt waarin het niet meer kan zorgen voor 

zoon/dochter, wordt dit nu meegenomen in de prioritering. 

2) Als iemand onaangepaste zorg krijgt -  bv. als iemand met een mentale beperking in een 

rusthuis of psychiatrische setting niet de zorg krijgt die hij / zij nodig heeft. 

Mensen die uit de psychiatrie komen en residentieel bij ons terechtkomen, betalen hier 

wel meer, en houden zelf veel minder zakgeld over. De tarieven op dagbasis zijn nl. veel 

hoger in onze sector.  

 Het is een belangrijke evolutie dat dit meespeelt in de prioritering.  

 

e) Vervoer 

 

 Luc Aelbrecht:  
o De busritten van en naar Het Veer zijn niet meer volzet doordat er minder mensen gebruik 

maken van vervoer. Dit is te wijten aan het doorstromen van cliënten van het dagcentrum 
naar wonen.  

o De uitbestede busrit kan niet worden afgeschaft (er loopt een langetermijncontract met 
Heyerick dat niet zomaar kan worden stopgezet), de eigen busritten wel. Daarom werd 
bekeken hoeveel het zou kosten om nog enkel met de uitbestede busrit te werken.  

o Het zou 5 euro extra per dag kosten om alle cliënten te vervoeren. De duur van de rit zou 
wel iets langer zijn, maar maximum anderhalf uur duren. De cliënten die als eerste 
opstappen ’s morgens, worden ’s avonds ook als eerste afgezet, zodat iedereen gemiddeld 
even lang op de bus zit. Voor leerlingenvervoer mag de duur van 90 minuten niet 
overschreden worden. We zouden binnen deze grenzen blijven.  

o De nieuwe regeling zal ingaan na herfstvakantie.  
o De rit is op een tiental personen voorzien.  

 
 Ward wyffels: Is er minder instroom naar de dagcentra? 
 
 Luc Aelbrecht:  
o We zien die instroom inderdaad veranderen. 
o Dit heeft te maken met de automatische toekenningsgroepen. Hun budget wordt bepaald 

op basis van de laatste 2 jaar MFC.  
o Vroeger was ons dagcentrumpubliek schoolgaand met eventueel aansluitend naschoolse 

opvang of naar huis gaan. Als ze stopten met naar schoolgaan, gingen ze naar een 
dagcentrum. Deze mensen krijgen nu geen budget meer of een deelbudget indien men 
naschoolse opvang genoot. Dit is vaak een drama voor hun netwerken.  

o Mensen uit de schoolvervangende opvang kunnen wel met een volwaardiger budget 
instromen in het dagcentrum, maar dit zijn mensen met een complexere problematiek.  

o We hebben niet minder cliënten, integendeel, maar de budgetten die ze inbrengen zijn veel 
lager. We hebben ook meer deeltijdse deelnemers. Ons puntenaantal binnen onze 
dagcentra zijn met 1/3 verminderd. 

 
 Een overzicht van de vervoerskosten in eigen beheer (gekoppeld aan het wonen) - met per 

busje de jaarlijkse opbrengst en kosten (afschrijfkosten gespreid over 10 jaar, 
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onderhoudskosten) - wordt overlopen door Luc Aelbrecht. In 2022 was dit vervoer licht 
verlieslatend, maar de kost daarvan blijft acceptabel. We zullen dus voorlopig geen 
prijsaanpassingen doorvoeren. Een aantal busjes zijn echter aan vernieuwing toe, wat een 
prijskaartje heeft en volgend jaar voor een groter verlies zou kunnen zorgen. De vraag is wat 
we daarmee doen. We kiezen waar mogelijk voor elektrische minibusjes, dieselbusjes worden 
nl. zwaarder belast en mogen de grootsteden straks niet meer binnen. Maar soms is er geen 
elektrisch alternatief voorhanden (verhoogde busjes met aanpassing voor rolstoelgebruikers). 
Minibusjes werken moeilijker voor de begeleiders om mensen te helpen instappen. In 
verhoogde busjes is dit eenvoudiger.  

 

f) Thema’s CGO 2019-2023: Een overzicht van de besproken thema’s werd uitgedeeld. 

 

g) Cliëntendossier software 
 

 Alle softwarepakketten die binnen de administratie gehanteerd worden, en die door de 

begeleiders en medewerkers van de administratie worden gebruikt, werden in de markt 

geplaatst en worden vervangen. Dit zal zowat tegelijkertijd gebeuren, wat een serieuze 

administratieve belasting zal geven. 

 Het softwarepakket voor de cliëntenadministratie wordt eCQare (voor cliëntendossier en de 

bewonersadministratie). Voor de personeelsadministratie werd gekozen voor Acerta Connect, 

voor de uurroosters voor Toba. Deze pakketten worden aan elkaar gelinkt voor een efficiënte 

werking. Ook ons maaltijdenprogramma dient vernieuwd te worden (Cloud versie) en net 

zoals Epower HR (opleiding personeel) hieraan gekoppeld te worden. Als een medewerker of 

cliënt verandert van woongroep, zal hij automatisch in alle software verplaatst worden.  

 Men werkt momenteel met pilootprojecten, en de omschakeling wordt door centrale 

informaticadienst begeleid.  

 We zullen tijdelijk dubbel draaien, en een extra administratieve kracht inzetten om de 

omschakeling voor te bereiden.  

 

h) Reportagereeks ‘Godvergeten’ 

 

 Deze reportagereeks leeft zeer sterk binnen de voorziening en bij alle medewerkers, zowel 

jong als oud. Voor jonge medewerkers is het vaak de eerste keer dat zij zo geconfronteerd 

worden met deze gegevens. Operatie kelk is inmiddels twaalftal jaar geleden, en is voor hen 

een weinig gekend gegeven. Ouderen weten wel dat misbruik in veel scholen en voorzieningen 

is voorgevallen. Geen enkele school of organisatie was daar allicht vrij van. Het feit dat vele 

anderen wel goed werk geleverd hebben en niets misdeden, is echter ook een realiteit.  

De ontkenning van deze zwaarwichtige feiten weegt zwaar door. Begeleiders waren zelf geen 

directe getuige van het misbruik, maar worden wel geconfronteerd met de gevolgen hiervan 

voor de bewoners/cliënten (veranderend gedrag). Oudere begeleiders worstelen ook vaak met 

situaties die men in het verleden heeft meegemaakt.  

 Het Bestuur heeft hierrond een schrijven gestuurd om spijt uit te drukken voor wat er in het 

verleden gebeurd is. Men heeft vanuit de organisatie ook beslist om een contactpunt op te 

richten voor enerzijds cliënten die klachten wensen te melden en een gesprek wensen, en 
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anderzijds voor medewerkers die daar nood aan hebben. Oudere medewerkers hadden soms 

een vermoeden dat er misbruik plaatsgevonden had, maar konden niet spreken op risico van 

ontslag. Velen hebben allicht toen gezwegen, en zijn daarmee blijven worstelen.  

 Noot: de organisatie en congregatie BVL staan los van elkaar. Broeder Stockman is ook uit zijn 

bevoegdheden ontzet, maar voor de buitenwereld blijft hij gezien als hoofd van BVL.  

 De reportage wekt in de hele samenleving veel beroering op. Er lopen ook veel nieuwe 

meldingen van misbruik binnen. Misbruik gebeurt overal en nog altijd, in alle geledingen van 

maatschappij, en wordt vaak vanuit een machtspositie gepleegd.  

 Het is belangrijk om hierover te kunnen praten.  

 Het zou ook positief zijn dat men toegeeft wat er in het verleden is gebeurd, en dat men 

daders minder in bescherming neemt, effectief straft, en feiten niet zo minimaliseert. Een 

doofpotpolitiek werkt niet in dergelijke situaties. 

 

i) Volgende vergadering CGO:   dinsdag 05 december 2023 
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